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 A 4 hónapos értékelések alkalmával már többször rögzítésre került: az Egyesület felderítő, majd 
ehhez kapcsolódó elemző munkája következményeként el kell fogadnunk a bővüléshez igazodó 
szerkezetelemzést, majd az ehhez kapcsolódó szükséges változtatások meghatározását. Az idei 
(április 18.) közgyűlés a fentiekre is tekintettel ülésezett. Elfogadta, hogy a 3 fős elnökség a 2 állandó 
meghívottal nagyobb stabilitást kíván, ezért a 3 fős elnökség a 2 állandó meghívotti státuszt 
megszüntette, állandó taggá választotta a meghívottakat, így Torma Istvánné és Prekop Kázmér 
elnökségi jelöltségét elfogadva 5 főssé vált az elnökség. A közgyűlés elfogadta azt a javaslatot is, hogy 
a vezetői megbízások 5 évre bővüljenek.Így a folyamatok kezelése könnyebben megvalósítható, a 
belső fejlődések nagyobb léptékűek lehetnek. 
 
A vezetéssel járó teendők ellátását az elnökség tagjai következetesen végzik. Az Egyesület jelenlegi, 
többek által dícsért állapotáért sokat és jól dolgoznak. A vezetőség tagjai a vállalt terület 
gondozásában általában jól teljesítenek. Fontos lenne a vezetőségi üléseken az állandó jelenlétük. 
 
A tagok között több azoknak a száma, akiknek jelentősek az érdemei a közös munkában. A meglévő 
differenciáltságot az elnökség a következő közgyűlésig elemezni fogja. Azoknak a tagságát, akiknek 
alapvető dolgaik teljesítésében jelentős elmaradásai vannak (vállalt feladatok teljesítése, tagdíj 
fizetésének elmulasztása), a következő közgyűlés előtt megszüntetjük. 
 
A tagokkal kapcsolatunk több rétegű. A felvételekről az elnökség dönt, a sokelemű jelentkezési 
lapokat Kenyeres Edina dolgozza fel, a tagdíjakkal kapcsolatos tevékenységet Ritter Annamária végzi, 
az írásos eszmecsere gondozója Lencsés Péter. 
 
A "Virágos iskolák " fedőnevű, Burszki Darinka által irányított munka jellegzetes, jó elemeit megőrizve 
változatlanul folyik. Az intézmények érdeklődésüket megőrizték, láthatók szándékaik. Az idén 2. 
alkalommal kiírt, a Tóth Kálmán téren bemutatott "Tündérkert" sikeres rendezvény maradt. Eddig 
nem tudtuk megvalósítani azt a szándékunkat, hogy a programokat gondozó személyekkel együtt 
vegyünk részt közös bemutató rendezvényen. 
 
Az Egyesület élete fontos elemének tartja a város sorsához hozzájáruló intézménekkel, személyekkel 
az együttműködést. A tervezettnek megfelelően folyik a kapcsolattartás a városi önkormányzattal. 
Ez részint írásos, részint személyes kapcsolatok révén valósul meg. Az utolsó egyeztetésen( június 20-
án) a várost az alpolgármesterek, az egyesületet az elnökség 3 tagja képviselte. A több órás 
tanácskozáson 8, komoly felkészültséget kívánó téma feldolgozására került sor. A következőkben az 
ezek közé is tartozó események elemzése is következik. 
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Az Egyesületünk által kezdeményezett módon időben elkezdődött az"Európai Mobilitási Hét" 
programjának összeállítása Lencses Péter jelentős közreműködésével. A teljes eseménysornak egyes 
elemei is eljutottak az érintettekhez. A várossal - ebben a témában is - a konzultáció folyamatos. A 
vonatkerti mozdony felújításához a gondoskodás Széll Péter személyén keresztül vált láthatóvá. A 
közös munka a beszámoló későbbi részeiben is tapasztalható lesz. 
 
Jelentősnek minősíthető kapcsolatunk a Türr István Szakképzési Centrummal. Bor Katalin igazgató 
révén közös gondolkodás és cselekvés alakult ki a mindkét intézményben fontosnak minősített 
kerékpáros közlekedésben. Sikerült olyan elemeket megnevezni, amelyek részint a Türrnek fontosak 
(pl. kerékpárok tárolása, kerékpáros közlekedés oktatásához szakmai gyakorlat), az Egyesület pedig 
szeretne pédául részese lenni a városi kerékpáros közlekedési program kialakításának. Segítséget 
kértünk tőlük a középiskolák belső életének megismeréséhez, az egyesület döntéselőkészítő 
munkáinak véleményezéséhez, a felújított mozdony állapotának megőrzéséhez. A helyi közélet 
szempontjából is fontos lehet, hogy az érettségire készülők a kötelezően teljesítendő közösségi 
munka minél több lehetőségét megismerhessék, s a végrehajtás városi szempontból való fontosságát 
is átérezzék. Az egyesület a Türr nevelőtestületének képviselőjét (Janotka Zoltánt) vezetőségébe 
invitálja, segítségével így Baja, az iskolák városa pontos középiskolai helyzetrajzát állandóan a 
figyelem tudja kísérni. 
 
A város 2 felsőfokú intézménynek is otthona. Az Eötvös József Főiskolával már tisztáztuk: az ország 
egyik legidősebb tanítóképzőjének segítséget kell kapnia, hogy hosszú életű lehessen. Nem egyszerű 
a mai magyar közoktatáshoz, a kultúra lehetőségeihez alkalmazkodni, de mindent el kell követnünk 
annak érdekében, hogy a támogató szándék láthatóvá váljon. Akár egy esztendőt is szánhatunk arra, 
hogy a célhoz való eljutást segíteni tudó elemek lajstromozását, ennek a megvalósítását segíteni tudó 
szerkezetet megtaláljuk. A Nemzeti Közszolgálati Egyetem megalapításának 60. - rendkívül gazdag, 
évtizedeket ígérő - születésnapi ünnepén jelen lehettünk. Szeretnénk, ha a következő közgyűlésünkig 
aláírhatnánk velük is együttműködési megállapodásunkat. 
 
Életünk jelentős eseményének gondoltuk (-gondoljuk most is-) könyvsorozatunk útra bocsátását. A 
városban hiánypótló könyv előkészítésén folyt a munka, s az alkotókon nem múlt a megjelenés.  A 
kézirat nyomásra kész állapotban van a nyomdában, de a kiadáshoz támogatást ígérők közül az egyik 
a szerződésben rögzített összeget megküldte (Nemzeti Panteon Alapítvány), a másik - támogatásról 
nyilatkozó - féllel még a szerződés aláírásáig sem jutottunk el. Sajnáljuk, hogy ez a történet így alakul. 
Dolgozni jobban szeretünk, mint várni. 
A sorozat 2. kötetének előkészítése folyik. Címe: Városvezetők Baján a rendszerváltozás után. Az 
érintett 5 polgármester vállalta az előkészítő munkában a részvételt. Részint közös tárgyaláson, 
részint személyes konzultációkon jutottunk el a könyv véglegesnek tekintett vázához. Olvashatók 
lesznek majd az érintett időszak közelében a Fölvég című helyi folyóiratban megjelent riportok, 
láthatók az akkortájt a Bajai TV-ben leadott beszélgetések, valamint a most íródó visszaemlékezések 
az érintettek tollából. Ilyen emlékezés már van, amelyik megérkezett a szerkesztőhöz. 
 
Az induláskor egyik legfontosabbnak gondolt munkánk kudarcba fulladt: nem sikerült a városrészek 
önálló életének megszervezése. Az alapgondolat nem változott: Baja ahhoz nagy, hogy minden  
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részéhez el tudjuk juttatni fontosnak gondolt szándékainkat. Az újrainduláskor arra jutottunk, hogy 
változatlanul városrészenként próbáljuk kialakítani a kapcsolatokat, de a sikertelenségnek a 
következményeként új módon szervezzük ebbéli munkánkat. Az első ilyen módon megalakuló, majd 
dolgozó városrész Kiscsávoly lett. A rendkívül agilis Nagy Dezsőt választották vezetőjüknek. Ezt a 
tényt írásban rögzítettük. A megállapodás tartalmazza azokat az elemeket is, amelyeknek 
megoldását a csoport vállalta. Új módon indított életük rendkívül eseménydús lett. Találkozásaik 
háttere adott:Kiscsávoly. Érződik, hogy elfogadják sajátjuknak, s mindennemű gazdagítása a 
lokálpatriotizmus szép megjelenése. Ha a városrész határán túl találnak olyan tetteket kívánó tárgyat, 
amely Bajának fontos, vállalják a megoldással járó gondokat. Legutolsó nagy tettük , a megoldás 
végéhez közeledő vonatkerti mozdony újjászületésének biztosítása.  Ez a történet megérdemli az 
esemény részletes megörökítését. Ebben kérünk segítséget Nagy Dezsőtől, aki ritkán tapasztalható 
módon tudta közüggyé tenni a mozdony sorsát. Több olyan alkalmat tudtunk már megélni, amikor 
érezni lehetett, hogy bajai társaink nem udvariasságból tekintettek ránk egy-egy nekik tetsző dolog 
megtapasztalása esetén, de az a mód, ahogy most a mozdony ürügyén  az egyesület tagjai felé 
fordultak, nekünk nagy örömöt okozott. Kevés túlzással: ki lettünk fizetve. 
Többekkel folytatott tanácskozás után a nyilvánosság elé került egy levél,amelyben meg kellett 
mutatnunk az anyagi helyzetünk milyenségét bemutató állapotot. Ahhoz, hogy megvalósítható, 
szükséges szándékainkat megvalósultan is láthassuk, megfelelő anyagi háttérre is szükségünk van. Ez 
a levél azokhoz igyekszik biztatást eljuttatni, akik megtehetik e nem könnyű időszakban, hogy mások 
részére is megelégedettséget jelentő látvány születhessen Baján. Nekünk hátteret jelentő pénzre  is 
szükségünk van. Támogatást kérünk. Pénzt. Vagy mást, ami "átváltható." 
 
Előkészítése folyik egy majd  folyamatosan dolgozó csoportnak, amely azt vállalja fel, hogy a városban 
a létező apróbb-nagyobb hiányosságokat felfedezze, s kezdeményezze a hibák megszüntetését. 
Formai megjelenítésén többen gondolkodnak, hogy segíteni tudjanak dr. Weiner   József főorvos 
úrnak, aki e csoport működését előkészítette, az indulástól pedig vezeti. Az elnökség részéről Prekop 
Kázmér lesz a támogatója. 
 
Egyesületünk jelentős támogatást kap a Baja Hangja kommunikációt összefogó szervezettől. A Bajai 
TV, a Bajai Rádió, a Bácskai Napló egyaránt segít abban, hogy az információk eljussanak azokhoz, 
akiknek erre szükségük van. Alkalmanként más segítővel is találkozunk. Köszönjük. 
Készülünk az idei középső harmadunk megindítására. Szeretnénk segítségüket megköszönni, s kérni: 
legyenek továbbra is társaink itthon. Hogy mindnyájan otthon érezzük magunkat.   
 
B a j a , 2023. június 27.                                     
                                                                                           dr. Cseh Béla 
                                                                                                     elnök  
 
A fenti anyagot az egyesület elnöksége 2023. június 27-i ülésén egyhangú szavazással elfogadta. 
Javasolták, hogy a közlésnek legyen része: kérjük, hogy a Beszámolót olvasók mondják el 
véleményüket arról, amit megtudtak. A cím a fejlécen megtalálható. Véleményük nekünk nagyon 
sokat jelent. Köszönjük. 
Baja, 2023. június 28.                                                           Cseh Béla 
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